

NordArt 2021

www.nordart.de



Winni Schaak

Deutschland/Germany

Gerade Kanten, spannungsvolle Bögen, gewölbte und ebene Flächen kennzeichnen Winni Schaaks minimalistische Körper. Seine Formen sind klar und ausgewogen. Teils erinnern sie an Gebäude, teils an Kreaturen, deren geometrische Formgebung einer starken Lebendigkeit gegenübersteht. Winni Schaaks kleinformatige wie auch seine monumentalen Skulpturen wirken kraftvoll und leicht zugleich, und das trotz ihres schweren Materials: Bronze oder Edelstahl, meist aber verwendet Winni Schaak den wetterbeständigen Cortenstahl. Dessen feinporige, gerostete Oberfläche hat eine warme, lebendige Ausstrahlung. (Cornelia Wichtendahl, Berlin)

*1957 in Kropp, Deutschland. 1984–1985 Schmiede- und Schlossermeister. 1986–1990 Studium der Bildhauerei in Aachen bei Prof. Wolfgang Bier. Seit 1989 Ausstellungen im In- und Ausland. Zahlreiche Arbeiten im öffentlichen Raum wie auch Symposiumsbeteiligungen. Lebt und arbeitet in Lübeck.

Winni Schaak's minimalistic constructions are characterised by straight lines and powerful curves, convex, concave and even flat surfaces. His forms are clear and balanced. Partly one is reminded of architecture, partly of organic creatures, whose strict geometric shapes are at the same time full of vitality. Not only Winni Schaak's small-format sculptures but also his monumental outdoor pieces are at once weighty and weightless. And that is the case although they are produced of solid materials such as bronze or stainless steel. Predominantly, however, Schaak uses cortensteel, which is a weatherproof steel whose rusty and yet smooth surface gives his sculptures warmth and depth. (Cornelia Wichtendahl, Berlin)

*1957 in Kropp, Germany. 1984–1985 Smiths and mechanics Master. 1986–1990 Studied Sculpture in Aachen under Prof. Wolfgang Bier. Since 1989, exhibitions at home and abroad. Numerous works in the public space as well symposium participations. Lives and works in Lübeck. www.winnischaak.de



Turnabout with Five, 2000, Cortenstahl, geschweißt, gerostet, 5-teilig, Höhe: 250 cm
Turnabout with Five, 2000, corten steel, welded, rusted, 5 parts, height: 250 cm